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جمهوري اسلامي و مبارزه با فساد
 در شرايط مارپيچ سكوت

 كارناملله جمهوري اسللامي در مبارزه با 
فساد، با وجود ضعف ها و قوت هاي فراوان، 
اما در مجموع قابل دفاع است، زيرا جمهوري 
اسامي ايران در سللال هاي اخير، مبارزه 
مناسبي با فساد، به ويژه فساد دانه درشت ها 

داشته است. 
به عنوان مثللال، مي توان بلله علني كردن 
فساد اكبر طبري، معاون اسبق قوه قضائيه 
و برخورد بللا آن، علنللي  كردن فسللاد در 
قضيه چاي دبش از سللوي دولت سيزدهم 
و برخورد با آن، برخورد با وابستگان مسئولان از جمله برادران معاون اول 
و رئيس جمهور اسبق و پيش تر از اينها، برخورد قانوني با مهدي هاشمي و 
برخي موارد ديگر ازجمله پرونده بابك زنجاني و شهرام جزايري اشاره كرد. 
با اين حال، نكته اساسي در بحث مبارزه با فساد از سوي جمهوري اسامي 
آن است كه با وجود كارنامه قابل دفاع نظام در اين حوزه، اما در عرصه رسانه، 
دشمن با ارائه روايت اول و انبوه روايت از رخدادهاي مرتبط با وقوع فساد 
در ايران، در عمل مارپيچي از سكوت شكل مي دهد كه در خال آن، نه 
تنها اقدامات نظام در مبارزه با فساد ديده نمي شود، بلكه اساساً هم منطق 
جمهوري اسامي ايران در مبارزه  با فساد ناديده گرفته مي شود و هم نظام 
متهم به ترويج و حمايت از فساد مي شود. در همين زمينه، مقام معظم 
رهبري روز گذشته در ديدار وزير كشور و استانداران با اشاره به ضرورت 
مراقبت از سامت كشور و مبارزه با فساد فرمودند: »برخي سعي كردند 
ثابت كنند كه فساد در جمهوري اسامي به قول خودشان سيستمي است 
در حالي كه چنين چيزي دروغ است و دستگاه سالم است اما رگه هاي قوي 
يا ضعيف فساد در برخي بخش ها وجود دارد كه بايد با آن موارد قاطعانه 

مبارزه كرد.«
بنابراين، در كنار اقدامات قابل تقدير در مبارزه با فساد از جمله آنچه در 
قضيه فساد رخ داده در چاي دبش از سوي رئيس قوه قضائيه اعام شد، 
بايد تاش شود تا در سطح رسانه اي، مارپيچ سكوت دشمن نيز واژگونه 
شود. براي اين مهم، بايد تاش شود تا ضمن تبيين منطق مبارزه با فساد 
جمهوري اسامي ايران، اقدامات مختلف فسادستيزانه از سوي نظام نيز 
به خوبي تبيين شود تا فسادزدايي و مبارزه با فساد، از سوي افكار عمومي، 
موضوعي در حد حرف و گفتار درماني تلقي نشود. به عبارت ديگر، با تبيين 
درست و اطاع رساني مناسب از اقدامات فسادستيزانه نظام بايد تاش 
شود تا فسادستيزي نظام به يك باور براي افكار عمومي تبديل شود. در 
نگاهي بنيادين تر نيز بايد تاش شود تا با انجام اصاحات ساختاري به ويژه 
اصاح ساختار بودجه ريزي كشور، بسترها و زمينه هاي فساد به صورت 

جدي تضعيف شود. 
واقعيت آن است كه جمهوري اسامي نه گرفتار فساد سيستمي است و نه 
آن گونه كه در سطح رسانه ها بازنمايي مي شود، حجم فساد در كشور به حد 
غيرقابل كنترل رسيده است. جمهوري اسامي نه تنها بنايي براي تشويق و 
ازياد فساد ندارد، بلكه در تاش براي مبارزه با فساد نيز همواره خود افشاگر و 
پيش قدم بوده است و در اين زمينه، حتي به دانه درشت ها و مسئولان رحم 
نكرده است. همين امر گوياي آن است كه برخاف وانموده هاي رسانه اي، 
بناي اين نظام بر مبارزه با فساد است نه تشويق و ازدياد فساد. بنابراين، در 
مقابل تهاجم رسانه اي جبهه دشمنان و اتهام زني هاي متعدد آنها عليه 
جمهوري اسامي ايران در حوزه ارتكاب به فسللاد، به جاي فرورفتن در 
لاك دفاعي، بايد با سردست گرفتن اين قبيل موارد، بتوان در مقابل مارپيچ 

سكوت دشمنان، اقدامات تبييني آفندي متناسب انجام داد. 

دكتر پزشكيان در ديدار ايرانيان مقيم عمان:

ايران هراسي  طرح دشمن براي غارت    منطقه است

رئيس جمهور ب�ا انتقاد از فض�اي بي اعتمادي 
القاش�ده در منطقه، گفت: امروز ما را با بمب و 
موشك و سلاح از هم مي ترسانند. در حالي كه 
اگر آگاه باشيم، درمي يابيم كه اين سياست ها 
تنها ب�راي ايجاد تفرقه ميان م�ا و بردن منابع 
كش�ورهاي اس�لامي طراح�ي ش�ده اس�ت. 
سرمايه هايمان را مي برند و پول بازگردانده شده 
را صرف فروش س�لاح ب�ه خود م�ا مي كنند. 
به گللزارش پايگاه اطاع رسللاني دفتر رياسللت 
جمهوري، دكتر مسعود پزشكيان عصر ديروز در 
ادامه برنامه هاي سفر به عمان، در ديدار با ايرانيان 
مقيم اين كشللور، با اشللاره به اهميت تجارت و 
ظرفيت هاي اقتصادي در منطقه، اظهار داشت: در 
حوزه تجارت، با توجه به حضور فعالان اقتصادي 
در اين نشست، بايد گفت كه عمان مي تواند به يكي 
از قطب هاي مهم تجارت متقابل در منطقه تبديل 

شود؛ چه در شرايط تحريم و چه بدون آن. 

رئيس جمهور تصريح كرد: ما بايللد تنها خداوند 
را حامللي و وكيل خللود بدانيم؛ نه از ظلللم، نه از 
بي عدالتي و نه از تحريم ها هراسي نداشته باشيم. 
اگللر بتوانيم روابط خللود با مردم، همسللايگان و 
جهان را بر پايه عدالت، انصاف و عقانيت استوار 
كنيم، مسير توسعه و پيشرفت براي ملت  ما هموار 
خواهد شد. وي تأكيد كرد: چه تحريم ها برداشته 
شللود و چه باقي بماند، بللا اراده جمعي و تكيه بر 
ظرفيت هاي دروني، مي توانيم مسير تحول را طي 
كنيم. تغيير، ممكن و دست يافتني است؛ به شرط 
آنكه همدل و همراه باشيم. رئيس جمهور با تأكيد 
بر ضرورت رعايت عدالت در تعامل با مردم، منطقه 
و جهان، گفت: اگر با مردم و همسايگان بر اساس 
انصاف و عدل رفتار كنيم، راه روشني پيش روي ما 
خواهد بود. جهان از مسير عدالت به تعادل مي رسد 
و اين مسللير، به كمك نخبگان، ملت ها و رهبران 

شكل و جهت مي يابد. 

پزشللكيان در ادامه با تأكيد بر ضللرورت وحدت 
كشللورهاي اسللامي تصريح كرد: ما كشورهاي 
اسامي اگر دست به دست هم بدهيم، اگر تعامات 
و معامات خود را بر مبناي روابط منطقي و آگاهانه 
تنظيم كنيم، مي توانيم بازارها، سرمايه گذاري ها، 
ظرفيت هاي علمللي، اقتصللادي و صنعتي خود 
را به هللم متصل كنيللم و بدون نياز بلله ديگران، 
به گونه اي مستقل و مقتدرانه در دنيا حضور يابيم. 
رئيس جمهور با انتقاد از فضاي بي اعتمادي القاشده 
در منطقه، افللزود: امروز ما را با بمب و موشللك و 
سللاح از هم مي ترسللانند؛ در حالي كه اگر آگاه 
باشلليم، درمي يابيم كه اين سياست ها تنها براي 
ايجاد تفرقه ميان مللا و بردن منابع كشللورهاي 
اسللامي طراحي شده است. سللرمايه هايمان را 
مي برند و پللول بازگردانده شللده را صرف فروش 
سللاح به خود ما مي كنند. پزشكيان تأكيد كرد: 
اگر مسلمانان دست در دست هم بگذارند، جوانان، 

زنان و فرزندان ما مي توانند در سايه صلح، امنيت، 
رفاه و رشللد زندگي كنند. اين درك، كليد ايجاد 
تحول در منطقه است و ما بايد از فرصت با هم بودن 
اسللتفاده كنيم و روند موجود را به نفع مردم مان 

تغيير دهيم. 
رئيس جمهور در ادامه سللخنان خود، با اشاره به 
سابقه ديرينه روابط ميان جمهوري اسامي ايران و 
سلطنت عمان، تأكيد كرد: من اين عزم و اراده را در 
سلطان عمان و مديران و وزراي اين كشور مي بينم؛ 
اراده اي كه مي  تواند بستر تحولات مثبت را فراهم 
آورد. سابقه روابط دو كشور عميق و تاريخي است 
و امروز نيز ظرفيت لازم براي آغاز فصل جديدي 
از همكاري ها وجود دارد. پزشكيان افزود: برادري 
ميان ملت هاي ما ريشلله دار است. همان گونه كه 
شهريار گفته، اين برادري همانند مهي در آسمان 
است كه از هم جدانشدني است. نبايد اجازه دهيم 
خوبي ها را از ما بگيرند يا مسلللمانان منطقه را به 
جان هم بيندازند. بايد هوشيار باشيم كه پشت اين 
درگيري ها چيست و از خود بپرسيم شيطان چه 
مي خواهد. وقت آن رسيده است كه اين شيطنت ها 
را كنار بگذاريم و جامعه اي سرشار از سامت، صفا، 

رشد و ثبات را بسازيم. 
   ظرفيت حجم مبادلات اي�ران و عمان تا 

30 ميليارد دلار 
رئيس جمهور همچنين صبح ديروز چهارشنبه، 
در نشست تجار و فعالان اقتصادي ايران و عمان، 
با بيان اينكه روابط دو كشور ريشه دار، صميمي و 
بر پايه باورهاي فرهنگي و ديني مشترك استوار 
است، بر ضرورت تقويت پيوندهاي تجاري، بانكي 

و ترانزيتي ميان دو كشور تأكيد كرد. 
پزشكيان با تأكيد بر جايگاه ايران و عمان در اتصال 
بازارهاي منطقلله اي تصريح كرد: مللا مي توانيم 
به صورت مشترك، پيوندهايي راهبردي با آفريقا، 
روسيه، آسياي ميانه، افغانستان، پاكستان، تركيه و 
اروپا برقرار كنيم و از ظرفيت ژئوپليتيكي دو كشور 
براي توسعه تجارت فرامنطقه اي بهره ببريم. وي 
تأكيد كرد كه در صورت فراهم شللدن بسترهاي 
لازم، حجم مبادلات اقتصادي ميان ايران و عمان 
مي تواند به 20 تا 30 ميليارد دلار برسللد. تحقق 
اين هدف نيازمند تصميم سللازي و باور مشترك 
است و در صورت تحقق، مي تواند تحولي بزرگ در 

مناسبات منطقه اي ايجاد كند. 
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خدمت كنيد تا ماندگار شويد

 ۱- اس�تانداران، فرمانده�ان مي�دان 
اعتماد و پيش�رفت: اسللتانداران، نه تنها 
نمايندگان دولت در استان ها، بلكه پيشگامان 
خدمت رساني و محورهاي اعتمادسازي در 
جامعه اند. مقام معظم رهبري در ديدار اخير با 
استانداران كشور، نقش حياتي آنان را چنين 
تبيين كردند: »مردم بايد وجود شما را لمس 
كنند، استاندار، مدير پشت ميزنشين نيست، 

فرمانده ميدان عمل است. «
اين سخن، راهبردي بنيادين براي مديريت 
استاني است، مديريتي كه در شرايط جنگ رواني دشمن، نه تنها موجب تقويت 
وحدت ملي، بلكه زمينه ساز اميدآفريني و پيشرفت مي شود. اما استانداران 

چگونه مي توانند اين مأموريت خطير را به بهترين شكل اجرايي كنند؟ 
۲- مديريت جهادي، از شعار تا ميدان عمل: مديريت جهادي، نه يك واژه 
كليشه اي، بلكه رويكردي تحول آفرين است كه بايد در كالبد اداري استان ها 
دميده شود. رهبر انقاب، آن را »همت بلند«، »عزم استوار« و »حركت بدون 

توقف« توصيف مي كنند. بر اين اساس استاندار جهادي: 
- منتظر گزارش نمي ماند، خود به مناطق محروم مي رود و مشللكات را از 

نزديك بررسي مي كند. 
- برنامه محور است، به جاي بخشنامه هاي اداري، با طرح هاي عملياتي راهگشا 

مي شود. 
- بوروكراسي را پشت سر مي گذارد، مسير اجراي پروژه ها را كوتاه مي كند و 

موانع را حذف مي كند. 
- مدير جهادي نه تنها مجري قوانين، بلكه پيش قراول حل مشكات مردم 

است. 
3- اعتمادس�ازي، پيوند مردم و حكومت: اعتماد عمومي، سرمايه اي 
ارزشمند است كه بايد حفظ و تقويت شود. اسللتانداران با سه اقدام كليدي 

مي توانند اين سرمايه را افزايش دهند: 
- شفافيت و پاسخگويي با انتشار منظم گزارش عملكرد در رسانه ها و رسيدگي 

فوري به مشكات مردم. 
- تقويت ارتباط با جامعه با ايجاد بسللترهاي گفت وگو با گروه هاي مردمي و 

اصناف. 
- عملكرد ملموس و مشللاهده پذير، مردم زماني باور مي كنند كه نتايج را به 

چشم ببينند. 
۴- وحدت آفرين�ي و بصيرت افزايي: در شللرايطي كه دشمن به دنبال 
تفرقه اندازي است، استانداران بايد محور انسجام ملي باشند. اين مهم از طريق 

اقدامات زير قابل تحقق است: 
- شوراي وحدت استاني، هم انديشللي با نخبگان، علما و اقوام مختلف براي 

تقويت همبستگي. 
- بصيرت افزايي عمومي، برگزاري جلسات آگاهي بخشي و مقابله با شايعات 

و توطئه هاي دشمن. 
۵- عبور از چالش ها، راهكاره�اي عملي: با وجود موانعي مانند كمبود 
بودجه و فشللارهاي محلي، راهكارهاي زير مي تواند مسير خدمت رساني را 

هموار كند: 
- جللذب مشللاركت هاي مردمي و بخش خصوصللي، اسللتفاده از ظرفيت 

سرمايه گذاري و حمايت هاي اجتماعي. 
- تشكيل تيم هاي حل مسللئله، بهره گيري از نيروهاي متخصص و جوانان 

توانمند براي رفع مشكات استان. 
استانداراني كه امروز با رويكرد جهادي و مردمي عمل كنند، نامشان در تاريخ 
به عنوان معماران اعتماد و پيشرفت ثبت خواهد شد. همان گونه كه مقام معظم 

رهبري تأكيد كردند: »خدمت كنيد تا ماندگار شويد. «

هشدار فرمانده كل سپاه به صهيونيست ها
دست های ما در كمين گاه روی ماشه است

به صهيونيس�ت ها ك�ه همچن�ان لفاظ�ي و مل�ت اي�ران را تهديد 
مي كنند مي گويم اگر دس�ت از پا خطا كنند و غلطي مرتكب شوند، 
دروازه ه�اي آت�ش را بي حد و حص�ر ب�ه روي آنها خواهيم گش�ود، 
آتش�ي كه هرگز ش�عله هاي آن خاموش نخواهد ش�د. دس�ت هاي 
م�ا در كمين�گاه روي ماش�ه اس�ت و منتظري�م اگر غلط�ي بكنند 
بي درنگ پاسخ ش�ان را خواهيم داد تا گذشته خود را فراموش كنند. 
به گزارش سپاه نيوز، سردار حسين سامي صبح ديروز در جمع پاسداران 
استان همدان، با بيان اينكه ايران صاحب يك تاريخ كهن و پرفراز و نشيب 
است، اظهار كرد: ملت ايران همواره در مبارزه با استعمار و استبداد و براي 
استقال و آزادي و فضيلت و اخاق مبارزات بزرگي را رقم زده  است . وي با 
بيان اينكه در آستانه سي و ششمين سالگرد ارتحال امام خميني)ره( هستيم 
گفت: امام عزيزمعجزه الهي در عصر سلطه قدرت هاي استكباري بودند كه 
ملت ايران را از اسارت در دنياي بردگي مدرن نجات دادند.  فرمانده كل سپاه 
ضمن اشاره به اينكه امام خميني حركتي عظيم را براي احياي مجدد عزت و 
عظمت امت اسامي آغاز كردند عنوان كرد: امام راحل افق جديدي از عزت 
و رحمت را براي مسلمانان و ملت ايران گشودند و ما را به استقال سياسي 
رساندند. وي با تأكيد بر تبعيت محض از ولايت اظهار كرد: رهبر عظيم الشأن 
انقاب پس از ارتحال امام راحل در سخت ترين فرازهاي تاريخ اسام و در 
عصر پيچيده ترين توطئه هاي شياطين عالم و در عرصه طوفاني ترين فتنه ها 
با الهام از آموزه هاي الهي كشور را از قلب حوادث سخت عبور دادند. با رهبري 
داهيانه مقام معظم رهبري كشور ما در جايگاه كشوري رفيع، بلندمرتبه و 
سرافراز در مجموعه نظام جهاني قرار گرفته است. سامي تصريح كرد: به 
مقامات امريكايي مي گوييم ما براي هر سللناريويي آماده هستيم و هرگز 
تسليم اراده سياسي ديگران نمي شويم. در عرصه دفاعي مسلط هستيم، 
همواره براي غلبه بر بزرگترين قدرت جهان، قدرت انباشته ايم، اين فرض ما 
بوده است كه در يك نبرد بزرگ با يك قدرت بزرگ درگير خواهيم شد و بايد 
بر او غلبه كنيم. او تأكيد كرد: نسخه ملت ايران براي عبور از فرازهاي سخت، 
شكست نخوردن نيست، شكست دادن اسللت و اين راه را ما طي خواهيم 
كرد.  فرمانده كل سپاه بيان كرد: اگر قدرت دفاعي ما فرصت ظهور پيدا كند 
و دستان ما باز شود دشمنان خواهند دانست كه چه طوفاني خواهد وزيد و 
در هاي جهنم به روي آنها باز و منفعتشان در هر نقطه اي تهديد خواهد شد. 
او افزود: من در همين جا به اين صهيونيست ها كه همچنان لفاظي و ملت 
ايران را تهديد مي كنند مي گويم اگر دست از پا خطا كنند و غلطي مرتكب 
شوند، دروازه هاي آتش را بي حد و حصر به روي آنها خواهيم گشود، آتشي 

كه هرگز شعله هاي آن خاموش نخواهد شد. 
 سامی تأكيد كرد: دست هاي ما در كمينگاه روي ماشه است و منتظريم اگر 
غلطي بكنند بي درنگ پاسخ شان را خواهيم داد تا گذشته خود را فراموش 
كنند. او گفت: ايران يك ملت بزرگ دارد ملتي كه در لحظه هاي سللخت 
درست عمل مي كند، ملتي كه دوسللت و دشمن را مي شناسد و به اعماق 
ذهن شيطاني دشمنان نفوذ دارد و ايران يك تاريخ بزرگ، يك آرمان و مكتب 

بزرگ، يك رهبر بزرگ و يك ملت و سرزمين بزرگ را در اختيار دارد.  

 اين گونه مي توان
 بر موانع فايق آمد!

با توكل به خداوند و اعتماد و حسللن ظن به »وعده هاي 
مؤكد نصرت الهي در قرآن« و به كارگيري خرد و عزم و 
شجاعت، مي توان بر همه  اين موانع فايق آمد و پيروزمندانه 
از آنها عبور كرد. البته كاري كه شما بدان همت گماشته ايد، 
بسي بزرگ و سرنوشت ساز است. پس بايد زحمات بزرگ 
را هم به خاطر آن تحمل كرد. اميرالمؤمنين علي )عليه 
َ لمَْ يقْصِمْ  السام( در خطبه اي فرموده اسللت: »فَإنَِّه اللَّه
جَبَّهارِي دَهْرٍ قَطُّ إلِاَّه بعَْدَ تمَْهِيلٍ وَ رَخَللاءٍ وَ لمَْ يجْبُرْ عَظْمَ 
أحََدٍ مِنَ الْمَُمِ إلِاَّه بعَْدَ أزَْلٍ وَ باََءٍ وَ فيِ دُونِ مَا اسْتَقْبَلتُْمْ مِنْ 
عَتْبٍ وَ مَا اسْتَدْبرَْتمُْ مِنْ خَطْبٍ مُعْتَبَرٌ« ]خداوند سركشان 
هيچ روزگاري را درهم نشكست مگر پس از مهلت دادن 
و آسايش، و شكسللتگي هيچ امتي را جبران ننمود مگر 
بعد از تنگنايي و سللختي و رنج، و در سختي هايي كه به 
سوي آن مي رويد، و در حوادثي كه پشت سر گذاشتيد 

عبرت هاست.[ )خطبه ۸۸( 
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نهج البلاغه در کلام امام خامنه ای

قاليباف در آيين تجديد ميثاق نمايندگان با آرمان هاي امام)ره(:

مجلس بايد تكيه گاه روح و روان مردم باشد

توليت آستان قدس رضوي:

روزنامه نگار شجاع و آزاده باشيد  و ملاحظه افراد را نكنيد

 رئيس مجلس ش�وراي اس�لامي با بي�ان اينكه 
اجلاسيه دوم فرصتي تازه براي بازتنظيم اراده ها 
و ارتقاي بهره وري اس�ت، گفت: اين اجلاس�يه 
فرصتي براي اثبات آن  است كه مجلس مي تواند 
بدون جنجال اما با صلابت، سياس�تگذار باشد. 
اكن�ون آماده ه�ر گون�ه اص�لاح مس�ير براي 
ق�رار گرفتن در ت�راز مجلس انقلابي هس�تيم؛ 
مجلس�ي كه ب�ه ج�اي قبيله گرايي، ب�ر محور 
منافع مل�ي مي چرخد و به جاي غوغاس�الاري، 
آرمان گراي�ي واقع بينانه س�رلوحه آن اس�ت. 
دكتر محمدباقللر قاليباف رئيس مجلس شللوراي 
اسامي صبح ديروز در آيين تجديد ميثاق نمايندگان 
مجلس شوراي اسامي با آرمان هاي امام خميني)ره( 
با بيان اينكه يك سللال از روزي كه در آستانه آغاز 
مجلللس دوازدهللم، در همين جايگاه ايسللتاديم، 
گذشت،  اضافه كرد: آن روز با عهدي روشن به امام 

عزيز و به ملت ايران گفتيم آمده ايم براي ساختن، 
براي وفللاداري و براي پيشللرفت. امللروز و در آغاز 
اجاسلليه دوم، دوباره آمده ايم نه تنها براي تجديد 
عهد، بلكه براي بازخواني مسير پيموده شده با دستي 
پر از تجربه و دلي پر از دغدغه. آمده ايم بگوييم قول 
اول مان هنوز پابرجاست؛ اما امروز اين قول در محك 
يك سال تجربه آزموده شده در طوفان مشكات معنا 
يافته و در آينه نظارت ملت بازتاب پيدا كرده است. 
رهبر عزيز انقاب اسامي در آغاز مجلس دوازدهم 
فرمودند: »مجلس بايد اميدآفرين باشد، آرامش بخش 
باشد، برانگيزاننده  همّت ها و دعوت كننده به همدلي و 

برادري در محيط عمومي كشور باشد. «
وي در ادامه با بيان اينكه اكنون در سال دوم ما بهتر 
از هر زمان ديگر مي دانيم اميدآفريني، سخن گفتن 
از آينده نيست، بلكه سللاختن آينده است، گفت: 
ما آموخته ايم كلله آرامش در سللايه قانون گذاري 

شللجاعانه و مدبرانه شللكل مي گيرد و همدلي نه 
در جلسللات تشللريفاتي، بلكه در ميللدان عمل و 
هنگام بررسي بودجه، نظارت بر اجرا و رسيدگي به 
مشكات واقعي زندگي مردم معنا مي يابد. قاليباف 
در ادامه خطاب به امام راحل)ره( گفت: امام عزيز! 
شما مجلس را »در رأس امور« خوانديد. ما معتقديم 
اين عبارت را نبايد فقط در زبان تكرار كنيم، بلكه 
بايد در تراز عملكللرد مجلس به اثبات برسللانيم. 
اگر مجلس خانه ملت اسللت، بايد زبان فرياد آنان 
باشللد و بايد رفتار نمايندگان با مردم، با دولت و با 
رسانه ها، رفتاري در شأن نماينده ملت و به دور از 
هياهوهاي زودگذر سياسي باشد. رئيس قوه مقننه 
در ادامه تأكيد كرد: در سللال دوم مللا نمايندگان 
ملت، خود را بيشتر و بيشللتر موظف مي دانيم كه 
نه با شللعارهاي سللنگين بلكه با تصويللب قوانين 
مفيد و نظارت مؤثر و رعايت مصلحت عمومي در 

خدمت مردم باشيم. ما خود را بيشتر از گذشته به 
تقواي سياسي، ساده زيستي، كار جمعي و پرهيز از 
منازعات فرساينده متعهد مي دانيم. وي همچنين 
با بيان اينكه امروز كشللور با چالش هاي هم زمان 
اقتصادي، فرهنگي و امنيتي روبه روست، ابراز كرد: 
دشمن بيشتر از آن كه خاك ما را تهديد كند، ذهن 
مردم را نشانه گرفته و در اين شرايط مجلس بايد، 
تكيه گاه روح و روان مردم هم باشد. در ميدان جنگ 
تركيبي، مردمي بودن و عقانيت انقابي، مهم ترين 

ساح ماست. 
قاليباف با تأكيد بر اينكه ما بايد بدانيم توليد ملي با 
قانون هايي كه بار مالي بي منطق دارند، فلج مي شود، 
يادآور شد: عدالت با بي تفاوتي نسبت به اقشار محروم 
تهي مي شللود. امنيت ملي با رفتارهاي افراطي در 
رسانه ها آسيب مي بيند و اميد مردم با دعواهاي حزبي 

در صحن مجلس از ميان مي رود.  

ام�روز نظام م�ا اس�لامي اس�ت و ش�عار ما هم 
اس�تقلال، آزادي، جمه�وري اس�لامي اس�ت 
اما خودم�ان، خودم�ان را سانس�ور مي كنيم و 
اين معض�ل ب�دي اس�ت. چ�ه حاكم�ان و چه 
اهل قلم، س�خن و منبر خودش�ان را سانس�ور 
مي كنند و نتيجه آن، عدم رش�د جامعه اس�ت. 
آيت الل احمد مروي روز گذشته در جمع كاركنان و 
خبرنگاران مؤسسه فرهنگي قدس، با بيان اينكه همه 
انسان ها به لحاظ اجتماعي طالب خبر هستند و خبر 
را دوسللت دارند، گفت: فطرت و ذات انساني طالب 
خبر است؛ چه به انسان مرتبط باشد چه نباشد. اين 
غريزه مانند همه غرايز بشللري مي تواند هدايتگر يا 

گمراه كننده باشد. 
توليت آستان قدس رضوي با بيان اينكه تعهد، تدين 
و تخصص در روزنامه نگاري در جاي خود محفوظ 
اسللت اما ويژگي اصلي روزنامه نگار شجاعت است 
كه اگر اين ويژگي نباشد، آن ويژگي هاي ديگر هم به 
درد نمي خورد، خاطرنشان كرد: روزنامه نگاران موفق 
دنيا كساني بودند كه شجاع بودند و در دل حوادث و 
جنگ ها مي رفتند و با چهره هاي سياسي، اقتصادي، 
اجتماعي و ورزشي در مي افتادند و نمي ترسيدند. اين 
روزنامه نگاران در جامعه خودشان نام آور و اثرگذار 
شدند. وي اضافه كرد: روزنامه نگار بايد چارچوب هايي 
را رعايت كند اما جدا از آن نبايد ماحظه افراد را بكند. 
روزنامه نگار بايد حر و آزاده باشد و متخلفان بايد از او 
بترسند و حواس شان را جمع كنند. اينكه براي افرادي 

حاشيه امن بسازيم، اين روزنامه نگاري و روشنگري 
نيست، بلكه كاسبي و كاغذفروشي است. 

مروي با بيان اينكه كسي كه رسانه را اداره مي كند 
و در رسانه قلم مي زند، بايد آزاده باشد، متذكر شد: 
در رژيم طاغوتي گذشته به كسي آزادي نمي دادند. 
امروز نظام ما اسامي است و شعار ما هم استقال، 
آزادي، جمهوري اسامي است اما خودمان، خودمان 
را سانسللور مي كنيم و اين معضل بدي اسللت. چه 
حاكمان و چه اهل قلم، سللخن و منبر خودشان را 
سانسور مي كنند و نتيجه آن، عدم رشد جامعه است. 
چه سللاواك سانسللور كند، چه خودمان، خودمان 
را سانسللور كنيم، هر دو يك نتيجه دارد اما دومي 

بدتر است. 
توليت آستان قدس رضوي به اين نكته هم اشاره كرد 
كه چارچوب هاي اخاقي، دينللي و انقابي بايد در 

روزنامه نگاري رعايت شود و در همه دنيا هم همين 
اسللت اما چارچوب هايي كه خودمان سللاخته ايم، 
چيز عجيبي است. احتياطاً يك چيزي مي نويسيم 
كه مبادا به گوشلله قباي كسللي بربخورد. اين چه 
روزنامه نگاري اسللت؟ روزنامه نگاري يك رسللالت 
مقدس است و بايد روشنگري كند و حقايق را بگويد. 
در اين زمينه شللجاعت خيلي مهم است. توهين، 
اهانت و بي ادبي نبايد انجام دهيم، البته چاپلوسي و 

غلو هم نبايد انجام دهيم. 
توليت آستان قدس رضوي خاطرنشان كرد: نبايد 
توهين و تحقير يا چاپلوسي كنيم اما نقد چه اشكالي 
دارد؟ به ويللژه وقتي يك سللخني برخاف مباني 
ديني اسللت، نبايد ماحظه كنيد و بايد آن را نقد 
كنيد، چراكه رسالت روزنامه نگاري همين است. 
افراد و شللخصيت ها مهم تر از ارزش هللا و معارف 
ديني نيستند و اگر نقد نكنيم، ديني باقي نمي ماند. 
اگر ديني باقي مانده، بخشي از آن به دليل همين 
شجاعت هاسللت كه وقتي علماي دين مطلبي را 
خاف اصول و عقايد مي ديدند، بدون رودربايستي 
و با كمال احترام بلند مي شدند و آن مسئله را نقد 

مي كردند. 
توليت آستان قدس رضوي با بيان اينكه روزنامه بايد 
پرچمدار و منادي آزادي باشللد و اين آزادي بايد با 
تعريف ارزش هاي انقابي و اسام ناب باشد، گفت: 
اكنون گرفتاري ما اين است كه اين آزادي را خودمان 
از خودمان سلب كرده ايم. وي با اشاره به اينكه يكي 

از مظلوم ترين مسئولان كشور، رهبر معظم انقاب 
هستند، بيان كرد: بيشترين علت مظلوميت ايشان 
از طرف ماست، چراكه افراد مخالف خود را با چماق 
ضدولايت فقيه سللاكت مي كنيم. وي با بيان اينكه 
آزادي خواه تر از رهبر معظم انقاب كسللي را سراغ 
ندارم، خاطرنشان كرد: حريت و آزادگي در زندگي 
رهبر معظم انقاب موج مي زند اما متأسفانه به آن 

نمي پردازيم. 
آيت الل مروي با طرح اين پرسللش كلله ما در ذهن 
خودمان و مردم از رهبر معظللم انقاب چه چيزي 
ساخته ايم، بيان كرد: ما يك چيزهايي براي خودمان 
سللاخته ايم و محدوديت هايي را ايجللاد كرده ايم و 
متأسفانه اين محدوديت ها را به حساب رهبر معظم 
انقاب مي گذاريللم، در حالي كه ايشللان يك عالم 
انقابي روشنفكر، آزادانديش و آزادي دوست هستند. 
ايشان آزادي خواهي هستند در چارچوب و منطق 
بدون اينكه متوسللل به تخريب، توهيللن و اهانت 
شللوند، بدون اينكه بخواهند ارزش هللاي انقاب و 
مردم را ناديده بگيرند. وي خاطرنشللان كرد: تعهد، 
تدين، انقابي بودن و تخصص، همه آن چيزهايي 
است كه روزنامه نگاري و رسانه لازم دارد و در رأس 
آنها شجاعت است. نبايد ارزش ها، معارف و انقاب را 
فداي اشخاص كنيم، بلكه ما بايد فداي اسام، معارف 
و انقاب شويم نه اينكه هر كسي يك گوشه از اينها 
را بزند و ما چيزي نگوييم و حرف آن شخص را نگه  

داريم و آن را نقد نكنيم. 

      مجلس

     خبر

سیدعبدالله متولیان

كارشناس  سياسی

مصطفي قرباني

كارشناس  سياسی

معاون اول رئيس جمهور عنوان كرد
رهبر انقلاب، مشوق اصلي توجه 

به فناوري هاي پيشرفته 
معاون اول رئيس جمهور با اشاره به تأكيدات رهبر معظم انقلاب در 
خصوص توجه به فناوري هاي پيشرفته در كشور گفت: رهبر انقلاب 
مشوق اصلي توجه به فناوري هاي پيشرفته هستند و با حمايت هاي 
ايشان به دستاوردهاي چشمگيري در بخش نانو فناوري رسيده ايم. 
به گزارش ايرنا، محمدرضا عارف در نخسللتين جلسلله شوراي ترويج 
گفتمان انقاب اسللامي و نشللر انديشلله و آثار رهبللر معظم انقاب 
اسامي، با تأكيد بر اينكه نسللبت به ترويج و تبيين انديشه هاي امام 
راحل، رهبر معظم انقاب و گفتمان انقاب اسامي آنچنان كه بايد و 
لازم است اقدامات درخور به ويژه براي عاقه مندان به انقاب اسامي 
در خارج از كشور صورت نگرفته اسللت، ادامه داد: شايد به دليل اينكه 
در داخل كشللور و چهارچوب نظام جمهوري اسللامي ايران زندگي 
مي كنيم ضرورت ترويج انقاب و انديشه هاي رهبري را احساس نكنيم 
كه بايد در اين زمينه دستگاه ها وظايف خود را طبق قانون برنامه هفتم 

پيشرفت اجرا كنند. 
عارف با اشاره به وظايف شوراي ترويج گفتمان انقاب اسامي و نشر 
انديشه و آثار رهبر معظم انقاب اسللامي تأكيد كرد: اين شورا بايد با 
تقسيم كار ملي و بسترسازي هاي لازم اقدامات خود را پيگيري كند و 
تنها به دنبال دستورالعمل و تكليف دادن به دستگاه ها نيستيم چراكه 
مردم و نخبگان، آن بخشي از جامعه هستند كه بايد وظايف اصلي را بر 
عهده بگيرند و همواره در ترويج و انتشار پيام انقاب و انديشه هاي امام 
)ره( و مقام معظم رهبري از مسللئولان جلوتر بودند و به خوبي پيام و 
آرمان هاي انقاب اسامي را درك كردند و اين شورا بايد بسترهاي لازم 

را با رويكرد بررسي موانع و ارائه مشوق هاي لازم فراهم كند. 


